
Referat skolebestyrelse TCR 

Dato: 28. september 2023 

 

Deltagere: Ida (Forælder), Bjarke (Forælder), Pernille (Forælder), Karina (Forælder), Kirsten 

(Forælder), Naya (Elev), Mona (Elev), Mette (Ekstern RKS), Jannie (Ekstern RHS), Robert (Lærer), 

Jonas (Ledelse) og Nikolaj (Ledelse) 

Afbud: Lone (Lærer) 

 

 
Punkt 

 
Referat 

 
1. Godkendelse af 

dagsorden 

Godkendt, dog ønskede bestyrelsen et kort indføring i de indsatser, 
som har været sat i gang på TCR inden for de sidste par år. Ledelsen 
orienterede derfor bestyrelsen kort om TCR’s historie og de indsatser, 
som har været igangsat de sidste par år. Punktet om kommende skole 
udviklingssamtaler blev inddraget på dagsorden, men blev afholdt i 
forbindelse med orienteringen om indsatser mv. 
 

 
2. Konstituering af 

bestyrelsen 

 
Bjarke stillede op som formand og blev valgt med klapsalver. 
 
 

 
3. Status på opstart af 

skoleåret 
 

Elevrepræsentanterne i skolebestyrelsen lagde for, og kunne berette 
om en god opstart på skoleåret. De syntes introugen havde været god, 
og efterspurgte flere fælles aktiviteter hvor klasserne kunne lære 
hinanden at kende. 
 
Forældrene i skolebestyrelsen gav også udtryk for en god opstart og 
roste skolen for den måde skolen møder eleverne på. Flere gav dog 
udtryk for, at det som forælder var en svær overgang fra 9. klasse til 
10. klasse i forhold til informationsniveauet på bl.a. Aula, hvor 
forældrene havde været vant til megen information, oplevede de nu 
meget mindre information. Forældrene oplevede dog nogle børn som 
følte at skolen behandlede dem som voksne, i og med at de fik mere 
ansvar. 
 
I forbindelse med forældrene indspark drøftede bestyrelsen begrebet 
introvert/ekstrovert, fordi nogle elever i forbindelse med opstarten 
havde sværere ved deltagelse grundet introverthed. Forskellige 
perspektiver blev drøftet, men indtil videre iværksættes der ikke nye 
tiltag. 
 
Endvidere blev måden elever valgte linjefag drøftet. Det syntes 
vanskeligt for mange elever at vælge den helt rigtige linje. En forælder 



foreslog, at eleverne skulle have mulighed for at prøve linjerne inden 
eleverne valgte. Hertil blev forskellige perspektiver drøftet, men 
bestyrelsen besluttede ikke nogen videre tiltag. 
 
De eksterne repræsentanter fra Roskilde Katedralskole og Roskilde 
Handelsskole berettede om deres opstart, og det kunne konstateres at 
de oplevede de samme tendenser som TCR oplevede. 
 

           
4. Fokus på fravær 

 

Jonas orienterede skolebestyrelsen om TCR’s fokus på elevfravær. 
Skolebestyrelsen havde ingen kommentarer til indsatsen. 

 
5. Mødetider  

 

Skolebestyrelsen skal til kommende skolebestyrelsesmøde tage stilling 
til senere mødetid, fordi dette punkt er blevet rejst af Roskilde 
Kommunes ungebyråd. Forskellige perspektiver blev drøftet og den 
endelige beslutning vil blive taget til kommende møde i 
skolebestyrelsen. 
 

 
6. Økonomi 

 

Jonas præsenterede TCR forventede regnskab for kalenderåret 2023. 
Endvidere blev fordelingen af ressourcer i Roskilde Kommune forklaret 
i forhold til fluktuerende elevtal, og hvorledes dette påvirker TCR’s 
kommende skoleår og økonomi. 
 

 
7. Årshjul og 

mødekalender 
 

Som bilag til dagsorden var der medsendt et forslag til årshjul for 
skolebestyrelsen. Dette blev vedtaget, og bestyrelsen blev enige om at 
mødes onsdage fra kl. 17-19. 

 
8. Evt. 

 

Elevrådet orienterede om de drøftelser der havde været i elevrådet. 
Der var ønske om bedre mulighed for koldt vand og evt. 
fodboldturnering. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


